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SOMMERMØTE PA POSTMUSEET 
Det årlige sommermøtet finner 
sted mandag 3.juni kl.18.00 i 
Postmuseet som ligger i I .etasje 
i Tollbugata 17, inngang på 
hjørnet mot Kirkegata. 

Postmuseet viser postens 
historie i Norge illustrert ved 
gjenstander, doku-
menter og bilder. Det 
er i første rekke et 
spesialmuseum for 
post og filateli, men 
Postverket er så nær 
knyttet til utvik
lingen av landets 
kommunikasjoner 

Presis kl. 18.00 starter 
omvisningen i museet, og vår 
guide er museumsleder Sveum. 
Etter omvisningen fortsetter vi 

til restaurant "Det Gamle 
Raadhus", Nedre Slottsgt. 
1, hvor det blir servert et 
måltid med øl eller vin 

til, samt kaffe og kaker. 
Vi ser gjeme at du tar 

med deg din ekte
felle/samboer 

og kan love 
deg enhyg
gelig aften 
sammen 
med filate-og næringsliv, at 

museet har noe Velkommen til 
POSTMUSEET 

av interesse 
for de 
fleste. 

listiske 
venner. 
Vi ses 
vel? 

Av hensyn til påmelding og bestilling av maten må vi vite hvor mange 
som kommer, og vi ber deg derfor innbetale kr. 25.- pr. person t-il post
girokonto 0808 5111109 innen 21.mai . Betaling gjelder som påmelding. 
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OSLO FILATELISTKLUBB 
Kontor: Frydenlundsgt.14. 

Tlf: 60 07 19. 
Vanligvis tirsdag og torsdag kl. I 0-14 

Biblioteket er åpent tirsdager kl.19-21 . 

Oslo Filatelistklubb, landets eldste, feiret sitt 
l 00-års jubileum i 1986. Med ca. 800 medlem
mer i inn- og utland er vi også landets største fi
latelistklubb. I tidsrommet september til mai 
avholdes vekselvis medlemsmøte og klubbaf
ten hver mandag. 

På medlemsmøtene er det kåserier over fila
telistiske emner eller temaer av almen interesse, 
ofte ledsaget av lysbilder. På klubbaftener av
holdes som oftest medlemsauksjoner, hvor man 
også kan delta med skriftlige bud. 

Møter og klubbaftener finner sted på 
Schafteløkken, Solheims gaten 2 b, ved Frogner 
Plass. Den "offisielle" delen starter kl. 19.30, 
men det er åpent hus fra kl. 18.30 for hygge
treff, bytte av frimerker o.l.. Lokalet stenges se
nest kl.23 .00. 

FORMANN: 
Gunnar Melbøe, 

Betzy Kjelsbergs vei 26E, 0486 Oslo. 
Tlf: 20 20 30 P.22 84 83 

Telefax: 11 00 14 
VISEFORMANN: 
Bjørn Muggerud, 

Fredrikke Qvamsgt. 19, 0172 Oslo. 
Tlf. P.36 22 10 

STYREMEDLEMMER: 
Tore Gann, 

· Bygdøy Alle 28 B,0265 Oslo. 
Tlf: P.44 70 67 
Carl Nyland. 

POB 5396 Majorstua,0304 Oslo. 
Tlf: P.46 32 56 
Tom Woxen, 

Fagertunvn. 177, 1342 Jar. 
Tlf: P.24 71 36 

STYRETS SEKRETÆR: 
Astri Nielsen, 

Lilleakervn. 31B 3.oppg, 0283 Oslo. 
Tlf: P.50 73 01 



FORMANNENS 
SPALTE 

For det første vil jeg på vegne av 
styret takke for tilliten. Jeg håper 
vi skal vise oss tilliten verdig. 

Jeg vil ikke her og nå komme 
med noen programerklæring, 
men det er klart man gjør seg 
visse tanker når man overtar 
formannsklubben i en så 
tradisjonsrik klubb som OFK. 

Det beste fra tidligere tider 
kombinert med nye ideer tror 
jeg vil være en gunstig kombi
nasjon for klubben fremover. Og 
her vil jeg utfordre alle med
lemmer om å komme med 
konkrete ideer som kan 
gjennomføres både på kort og 
lengere sikt. 

For det andre vil jeg takke 
den avgåtte formannen for den 
store innsats han har gjort for 
klubben gjennom mange år, ikke 
minst som klubbens formann 
gjennom de siste 10 år. 

Uten å gå i detalj hva som 
har skjedd i disse årene, vil jeg 
trekke frem arrangementene i 
forbindelse med 100-års jubileet 
i 1986 som et høydepunkt, som 

Gunnar Melbøe 

markerte klubben som den 
ledende filatelistklubb her i 
landet. Det står selvsagt mange 
tillitsmenn og -kvinner bak et 
slikt resultat, men det er vel 
heller ikke tvil om at det største 
ansvaret hviler på formannen. 

Oppgaven som formann for 
landets største filatelistklubb har 
Sven Andersen utført på en 
utmerket måte til klubbens beste. 

Det første større arrangement 
som ligger foran oss er FILOS-
91, i forbindelse med Frimerkets 
Dag-arrangementet i Oslo 
Konserthus, i dagene 11-13. 
oktober. 

Her trenger vi hjelp til å sette 
opp rammer, montere og ta ned 
samlinger, samt vakttjeneste. 
Dette vil vi komme nærmere 
tilbake til i neste INFO. 
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Allerede nå 
vil vi imidler
tid ha ideer til 
filatelistiske 
objekter som 
kan selges på 

.___ ____ __.vår stand. 
Postverket har godkjent et 
særstempel som skal benyttes i 
utstillings-perioden. Alle gode 
ideer mottas med takk, og de 
som blir realisert vil bli premiert 
med den nye Norgeskatalogen. 

Ellers vil jeg anbefale 
sommermøtet på Postmuseet. 
Her får du sjansen til en 
gjennomgang av nærmere 350 
års posthistorie, foruten at du 
har mulighet til å se noen av 
Norges mest sjeldne frimerker 
og brev. 
Velkommen skal du være! 
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VI BEKLAGER! 
I forrige nummer kom v1 
dessverre i skade for å døpe om 
Eivind Evensen til Eriksen, men 
vi håper han tilgir oss når vi nå 
også viser et bilde av han. Eivind 
Evensen har en ukentlig 
frimerkespalte i "Bergens 
Tidende", og der får bergenserne 
jevnlig vite hva som rører seg i 
den filatelistiske verden. Noe for 
Oslo-avisene å tenke på? Eivind Evensen 

Ellers beklager vi at 
trykkeriet klarte å montere 
interiørbildet av Majorsta 
postkontor på hodet, men det 
var det kanskje mange som 
ikke la merke til, og derfor 
beundret mosaikken i 
"taket"? 

ÅLAND-91 

På den nasjonale frimerke
utstillingen "Åland-91" i 
Mariehamn 5-7 /4 deltok to 
av våre medlemmer. Eivind 
Evensen fikk stor ve1meil 
for "En radio almanakk". 
mens Karin Naalsund fikk 
sølvbronse for "Finlands 
stempler 1870-1917" . 
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VI GRATULERER! 

Den I.juli iår fyller klubbens 
ungdommelige bibliotekar 
Wilhelm Ulleberg 90 år. 

Ja, du leste riktig, selv om vi 
som har sett ham i aksjon i 
biblioteket har vanskelig for å 
tro dette. 

Ulleberg ble medlem i 
klubben så" sent" som 17 .januar 
1944, men det tok ikke lange 
tiden før han ble en av klubbens 
desidert mest aktive medlemmer. 

Den første oppgaven han tok 
fatt på var som tilsynsmann for 
juniorene og senere gikk det slag 
i slag, og det finnes knapt de 
tillitsverv han ikke har påtatt seg. 

Her nevnes bare kort at han 
var med i styret i flere år, og har 
deltatt i arrangementskomiteen 
for de fleste utstillinger klubben 
har deltatt på fra slutten av 40-
tallet til midten av 60-tallet. 
Spesielt må nevnes at han var 
formann i teknisk komite ved 
den internasjonale utstillingen 
NORWEX 55. Videre var han 
med i hovedkomiteen for 
utgivelsen av Håndboken over 
Norges Frimerker (I-Ill). 
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Idag er Ulleberg mest kjent 
blant klubbens medlemmer fra 
biblioteket. Han begynte som 
bibliotekar så langt tilbake som 
I .mars 194 7, og har altså hatt 
dette vervet kontinuerlig helt 
fram til idag og forhåpentligvis 
enda i lang tid framover. 

Da Ulleberg overtok som 
bibliotekar, befant biblioteket 
seg i en ganske kaotisk forfatning 
i klubbens kontorlokaler på 
Stortorvet (Torvet 8). Han startet 
straks arbeidet med å syste
matisere dette, og ganske snart 
kom det i orden. 

Ulleberg benyttet enhver 
anledning til å reklamere for 
biblioteket, og ved hjelp av 
innkomne gaver, innkjøp og 



bytte vokste biblioteket raskt. I Den 31/8-52 ble han slått til 
1958 skaffet klubben lokaler i ridder av "Det Gyldne Posthorn", 
Holtegata 16 og dette var 8/12-56 ble han utnevnt til 
tilholdsstedet for Ulleberg helt kommandør, og 11/12-61 fikk 
til også plassen der ble for liten han storkorset. 
for biblioteket. Han ble innvotert som 

I 1984 overtok OFK æresmedlem 18/12-72. 
lokalene i Frydenlundsgate 14 
og ganske snart ble hele 
biblioteket flyttet dit, og 
selvfølgelig var det Ulleberg som 
ledet den store og tunge jobben. 

Idag er OFK's bibliotek det 
største klubb-bibliotek i sitt slag 
i Norden, og består av 12-14000 
enheter. Det er selvfølgelig 
unødvendig å nevne hvem som 
har hovedæren for dette. 

Ulleberg har mottatt de fleste 
æresbevisninger klubben kan gi. 

I tillegg til sitt arbeid i 
biblioteket er Ulleberg fortsatt 
aktiv på en rekke felt, bl.a. er 
han vaktmester hjemme i 
Schivesgt. 

Vi gratulerer Ulleberg 
hjerteligst med dagen, og håper 
at han fortsatt vil være å finne i 
biblioteket i lang tid framover. 
Den beste fødselsdagspresang 
medlemmene kan gi ham er å 
benytte biblioteket enda mer. 

B.M. 

7 



0 

POSTGARDENE 
I KRISTIANIA 

I det norske postvesens forpaktningstid var det en selvfølge at 
postprivilegiets innehaver selv sørget for lokale til post
" kontoret". Denne skikk, at postmesteren selv skulle holde 
posthus, som det snart kom til å hete, varte frem til 1869. 
Postvesenet var først inni det 19. århundre vokst frem til å bli 
en institusjon som trengte stort mere lokale enn et værelse eller 
to til å ta imot og levere ut post. 

Før 1660 har vi ingen beretning 
om hvor posthuset i Kristiania 
var. Men i 1661 heter det at 
posthuset da lå midt mellom 
myntmester Griiners og Claus 
Jocumsens gård. Det er 
nåværende Kirkegaten 7, på 
hjørnet av Rådhusgaten. Denne 
første kjente postgård eides av 
postmester Jacob Jensen som 

altså opprettet postkontor i sitt 
eget hus. Myntmester Griiners 
sønn ble senere postmester, og 
har ganske sikkert flyttet 
posthuset til sin gård ved siden 
av Jensens. Der var posthuset 
fra 1689 til 1696 og rimeligvis 
også i de tre følgende år da hans 
enke Sophie Amalie innehadde 
postmesterembedet. 

Kirkegaten 7 
8 



Hans Pedersen Gude flyttet 
postkontoret til Kongens gate 
15, som i 1706 ble solgt på 
auksjon til postmester Casper 
Henrik Voigt. I 1722 hadde Lars 
Raabech giftet seg med 
postmester Voigts enke, og med 
henne fått postmesterembedet. 
Han kjøpte da Akersgaten 11, 
og postkontoret flyttet dit. 

Ved postmesterskiftet i 1764 
ble posthuset igjen flyttet. Den 
daværende postmester, Jens 
Schanche, eide gården på hjørnet 
av Kongens gate og Tollbod
gaten, nå Kongens gate 19. 

Her holdt vår hovedstads 
postkontor til i et par rom hvor 
bare 2-3 mann besørget de fleste 
postforretningene. Det var i en 
periode da det norske postvesen 
ved en rekke gjennomgripende 
reformer ble modernisert og 

brakt på høyde med tidens krav, 
takket være nettopp post
mesteren i Kongens gate. 

Schanche gjennomførte bl.a. 
en nøyaktig kontroll med 
postkontorene utover landet, idet 
han åpnet postposene som 
passerte over Kristiania, og 
sammenholdt brevene med 
kartene. På denne måten ble 
uregelmessighetene sjeldnere og 
sjeldnere. 

Da Messell i 1781 tiltrådte 
postmesterembedet, kjøpte han 
Schanches gård, og slapp derfor 
iallefall i første omgang å flytte 
postkontoret. 

Men i 1785 flyttet Messen 
postkontoret til det hus han selv 
bodde i, Rådhusgaten 6, hvor 
det ble liggende i hele Messens · 
embedstid. 

De korresponderende kunne 

Kongens gate IS 
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Akersgaten 11 

Kongens gate 19 

Rådhusgaten 6 
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innlevere sine brev på post
kontoret inntil en time før postens 
avgang. Etter søknad fikk 
Messell dette forandret til 2 
timer for Kristianias vedkom
mende pga. den betydelige 
korrespondansen der. Dog kunne 
brev fra høyere embedsmenn 
som vedkom den kgl. tjeneste 
mottas inntil "den yderste tid". 

Når posthornet varslet den 
kommende post i Kristianias 
gater ble det liv i byen. 
Kjøbenhavnpostens ankomst var 
ukens store begivenhet. 

Etter Messells død ble 
Kristian Thomsen utnevnt til 
postmester i 1806. Han var 
dansk, og den første danske som 
hadde postmesterembedet i 
Norges hovedstad. Han måtte 
leie lokale til posten i 
Tollbodgaten 24. 

Det kom snart vanskelige 
tider. Forbindelsen med 
København og videre til utlandet 
var nesten helt sperret, for 
svenskene stengte den gamle 
postveien gjennom Halland og 
Båhuslen. Engelske fregatter 
lurte dag og natt utenfor Norges 
og Danmarks kyster for å kapre 
de dristige skutene som stakk til 
sjøs for å krysse Skagerak. 

Det var nødsår i Norge fra 
1807 -10 og flere år videre 
fremover. Inntektene for post
vesenet sank adskillig, kanskje 
særlig for Kristiania, som nå var 
avskåret fra den direkte 
forbindelsen med København. 

Mens Wratz var postmester 
fra 1811-32 var posthuset de to 
første år i Nedre Vollgate 25. 
Alle posthusene inntil 1814 
hadde ligget i eller høyst et par 

Storgaten 23 
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Torvet 10 

hundre meter fra Tollbodgaten, 
som var en av byens hovedgater. 
Men Wratz brøt med tradisjonen 
da han dette året flyttet post
kontoret til en "utkant" av byen, 
nemlig Storgaten 23. 

Selve postkontoret lå inne i 
gården og besto av to trange 
rom. Personalet innbefattet en 
fullmektig, tre kontorbetjenter 
og et postbud. Omkring 1830 
nærmet innbyggerantallet i 
Kristiania seg 24.000, og det 
hersket stor misnøye med de 
kummerlige·postlokalene. 

Da postmester Løvenskiold 
ble utnevnt til postmester, måtte 
han leie hus selv. Derfor mente 
han at hanikkekunne pålegges å 
skaffe andre lokaler enn de som 
fortsatt var i bruk. 

Departementet var imidlertid 
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av en annen mening, og påla 
postmesteren om straks å skaffe 
større og bedre kontorlokaler. I 
1833 flyttet så postkontoret inn i 
statens gård, Torvet 10. Her ble 
posthuset værende til 1862. 

Ved postkontorets flytting 
ser vi at staten nå griper direkte 
inn der hvor postmesteren før 
var enerådende. 

Da Løvenskiold tok avskjed 
i 1862 var allerede overgangen 
til enhetlig innenlandsporto 
gjennomført. Frimerkebruken 
hadde revolusjonert forretnings
ordenen og regnskapsførselen, 
og Kristianias innbyggertall 
hadde · Økt til over 50.000. 
Postvesenet fikk også mer og 
mer preg av å være en offentlig 
institusjon. 

Etter postmester Løven-



Karl Johans gate I 4 

skiolds fratreden ble Mathias Rye 
midlertidig konstituert som 
postmester. Han sluttet kontrakt 
med grosserer Gulbrandson om 
leie av hele hans gård, 
Møllergaten 9 . Her opptok 
postkontoret hele 1. etasjen, 
mens 2. etasjen var post
mestereris privatbolig. 

Til stor hindring for 
ekspedisjonen av avgående og 
ankommende post var de mange 
ubetalte brev som fremdeles ble 
sendt, fordi portoforskjellen 
mellom betalte og ubetalte brev 
var så ubetydelig. Dessuten 
gjorde oppkrevingen av bære-

penger hos hver eneste brev
mottager brevutbæringen enda 
langsommere. 

I løpet av den tiden posthuset 
var i Møllergaten økte post
mengden med 50 %. 

Fra 1865 ble hele pakkepost
ekspedisjonen henlagt under 
Kristiania postkontor, og dette 
ble fra nå av omkarteringskontor 
istedenfor Svinesund for alle 
pakkepostsaker til og fra Sverige 
og det øvrige utland. 

I tillegg kom at byposten ble 
lagt inn under postkontoret i 
1866, og måtte skaffes plass i 
samme gård. I 1869 ble det derfor 
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bestemt å leie hus til postkontoret 
og telegrafstasjonen i Karl 
Johans gate 14. 

Ulempene ved denne 
ordningen viste seg straks; de 
økte år for år og vanskeliggjorde 
arbeidsforholdene både for post
og telegrafvesenet. I 1875 ble 
det fremsatt kgl. proposisjon om 
kjøp av gården, og fra I.juli 1875 
var staten eier og postmesteren 
løst fra enhver privat befatning 
med postvesenets lokaler. 

Postvesenet fikk til 
disposisjon lokaler med en 
gulvflate på ca. 300 m2 som ble 
fordelt på de enkelte avdelinger: 
brevaydelingen, ankommende 
post og bud, bankoavdelingen, 
pakkeposten og avisavdelingen. 

Etter departementets skriv 
av 23.januar 1873 skulle "en 
toldbetjent og en rors-karl en 
viss tid af dagen stationeres i et 
lokale paa postkontoret til 
toldexpedition af pakker". Her 
ser vi pakkepostens toll
ekspedisjon i sin spede 
begynnelse. 

I 1882 sendte postmester 
Scheel departementet et skriv 
hvor han påpekte at lokalene var 
så trange at posten flere ganger 
ikke kunne ekspederes i rett tid. 
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Det var simpelthen ikke plass 
for personalet å arbeide! Man 
forsøkte å dekke _det øye
blikkelige plassbehov ved å leie 
to rom på jernbanestasjonen til 
omkarteringskontoret. 

Høsten 1888 ble det 
utarbeidet et forslag til 
påbygging av postgården til 4 
etasjer, og ombygging av bak
gården. Det måtte også sørges 
for at det i de nye lokalene ble 
plass til tollekspedisjonen og 
omkarteringen, som på den tiden 
hadde 4 rom i Skippergaten 36. 
Endelig i 1894 sto postgården 
ferdig oppbygget i 4 etasjer med 
avrundet hjørne til Kirkegaten. 

Etter at postvesenet i 1875 
hadde overtatt postgården, ble 
det pålagt postmesteren å forestå 
dens bestyrelse. Av skriv fra 
postmesteren til departementet 
sees at det måtte søkes om 
bemyndigelse til allslags 
nyanskaffelser. 

Da det i 1890 trengtes et nytt 
postflagg, passerer det et par 
høytidelige skriv mellom 
postmesteren og departementet. 
Bemyndigelse gis, dog heter det 
uttrykkelig, må det gamle flagget 
oppbevares som reserve til bruk 
i storm og styggevær! 



Da postmester Schøning 
tiltrådte postmesterembedet 
I.januar 1901 var hans storemål 
en egen postgård. I avisartikler 
og intervjuer fra de første 
embedsår hamrer han inn i folks 
bevissthet nødvendigheten av at 
telegrafvesenet enten flytter bort 
fra postgården, eller at det reises 
en ny postgård. 

Ved proposisjonen 14.august 
1911 vedtok endelig Stortinget 
å bygge en ny postgård. Det ble 
utlyst en arkitektkonkurranse, og 
det kom inn ialt 32 utkast. Da 
ingen av utkastene uforandret 
kunne legges til grunn for 
byggingen, ble det avholdt en 
ny åpen konkurranse mellom de 
premierte og innkjøpte 
utkastene, som ble vunnet av 
arkitekt R.E.Jacobsen. 

Mandag 25.februar 1918 

kunne postmester Schøning med 
stolthet innby regjeringens 
medlemmer til en tur igjennom 
det nye posthuset i Dronningens 
gate 15, og samme dag ble 
lokalene åpnet for publikum. 

I andre byggeperiode, da 
hovedfløyen ble reist ble det 
foretatt en del endringer i planen. 
Den viktigste var beslutningen 
om å bygge hovedfløyen i 7 
etasjer, for å utnytte den dyre 
tomten på den mest økonomiske 
måten. Man måtte imidlertid ha 
dispensasjon fra bygningsloven 
for å bygge så høyt. Dette ble 
omsider godkjent, og endelig 
sommeren 1923 kunne samtlige 
avdelinger samles under samme 
tak. 

Kilde: Sverre Steen 
"Kristiania postvesen 1647-1921" 
Fotos:Postmuseet 
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Møtereferat 
AVTOMWOXEN 

MØTE NR. 2013 
Fonuannen ønsket velkommen til årel5 fellesmøte 
medjuniorene i Schafteløkkens lokalerkl.19.35 
mandag 12. nov.1990. Referat ble lest og vedtatt. 
3 nye medlemmer ble tatt opp og 3 nyanmeldte 
ble kunngjort. 

Det ble foretatt trekning av en blokk-vinner, 
som rimelig nok ble en av juniorene. Det ble også 
minnet om klubbens byttedager på Schafteløkken. 
Sven Andersen ønsket junioravdelingen nok en 
gang tillykke med årets 50-årsjubileum og 
overrakte Kristian Vogt og Elizabeth Tirkkonen 
blomster med takk fra klubben for den store 
innsats spes ielt disse har vis t ved de avholdte 
arrangementer. 

Kris tian Vogt, junioravdelingens formann , 
leste så avdelingens årsberetning og Elisabeth 
tok srg av den tradisjonelle tippekonkurransen. 
Denne besto iår av spørsmål hentet fra innholdet 
i siste nummer av NFT. Vanskelige spørsmål , 
syntes nok de fleste - desto mer imponerende at 
2 juniorer klarte seg best: Kenneth Stensrud og 
Thomas Kr. Gulliksen hadde begge 9 rette svar. 

Sven Andersen takket j uniorene for deres 
sekvens i møtet før dørene til kjøkkenet åpnet seg 
og køene vokste ved pølseserveringen. Mette og 
utørste var forhåpentlig de fleste da Arne Timne
Larsen fikk ordet fo r å forestå premieutdelingen 
etter årets klubbkonkurranse. På vegne av juryen 
takket han for strålende innsats fra deltagerne , 
men så gjeme at deltagelsen ved neste korsvei 
var noe større. Fem påmeldte var unektelig i 
tynneste laget. · 

Premielisten ble som følger: Forgylt medalje 
ti l Wilfred Wasenden for en fantastisk flott samling 
med norske skillingsbrev - her ligger større ting 
og venter. fikk nok de medlemmer inntrykk av 
som toksegtid til en kikk på samlingen ogen prat 
med Wasenden etter møtet. 

Sølvmedalje ble det til Knut Fr. Knutzen 
for hans stadig forbedrede samling Norge. likeledes 
sølv til Jack Lillo for samlingen Norske hefter. 
Bronse ble det for Mozartsamlingen til Colin 
Hyde, mens en meget omfattende samling av 
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Provisorier, tilhørende E.H.Lund, ble tildelt 
diplom. Årsaken til at · denne siste ikke nådde 
høyere opp, lå først og fremst i at den ikke var 
montert i henhold til reglene. Derimot var den 
oppsatt som om den var på et foreløpig stadium , 
nemlig i innstikksbøker. Arne 'Thune-Larsen 
rettet til slutt en stor takk til de som var med . og 
også til juryens øvrige medlemmer: Arne J .Bay 
og Per Wibe Due. 

Under Eventuelt ble det rettet en takk til 
mat- og drikkeleverandører til årets fellesmøte , 
og Elisabeth tok ordet for igjen å takke for at et 
møte i året på denne måten er åpent for også de 
yngste. 

Møtet ble hevet kl. 20 .50 med 43 
medlemmer og 10 gjester i.tmskrevet i protokollen. 
De ivrigste holdt det gående ennu en stund. 
spesie lt da med en titt på e t par av de premierte 
samlingene. 

MØTE NR. 2014 
Mandag 26.november gikk 1990--års siste ordinære 
møte av stabelen på Schafteløkken. M øtet startet 
k.l.19.45 med referat - som ble godkjent - og 
opptagelse av 3 nye medlemmer samt kwmgjøri.t1g 
av 2 anmeldelser. Trekning av blokkvinner ble 
også foretatt. 

Styrets fors lag ti l valgkomite ble fulgt av 
medlemsmøtet. og valgt ble dermed: Ame 11,une
Larsen. Erling Johannessen samt styrets 
representant Carl Nyland. 

Den filatelistiske hovedpost sto denne gang 
Bjørn M uggerud for. "Oslostempler - et utall av 
samleområder" hadde han kalt sitt kåse ri med 
lysbi lde r. Medle mmene fi kk ved hans 
gjennomgang en solid innføring i en del av de 
totalt over 2000 forskjelli ge Oslo-stemple r i 
bruk fra 1/1-1 925 . Ikke så merkelig med ets~ 
stort antall. kanskje . når vi også fikk vite at det 
har eks istert ialt 120 underpostkontorer i Oslo og 
Aker. 

Med i tallet er også diverse maskinstempler. 
særstempler. hjelpestempler samt kontrollstempler 
fra krigens dager. Endelig må nevnes at OFK 



selv her er representert med diverse utstillings
og jubileumsstempler. 

Sin viten på området har forøvrig Bjørn 
Muggerud allerede delt med medlemmene i 
artikler i OFK-INFO - og ingen bør bli overrasket 
om det kommer flere! 

Under Eventueltposten tok Arne Thune
Larsen ordet og ville ha rede på om noen av de 
tilstedeværende kunne ha noe å berette om høstens 
arrangement i Bergen. Formannen besvarte dette 
med en redegjørelse om sine inntrykk fra Bergen, 
og vi fikk høre om et gjennomgående vellykket 
arrangement. Han refererte juryens beretning 
fra utstillingen og fremhevet spesielt god 
premiering for klubbmedlemmene Snarvold og 
Aarbogh, i tillegg til at Norgeskatalogen nådde 
STOR vermeil i litteraturklassen. 

Alle som ikke var påmeldt til årets julebord 
på West Hote!, forøvrig møte nr. 201S i rekken, 
ble ønsket god jul og et vel møtt i det nye år. 
Resten møttes altså igjen til et vellykket 
arrangement bare 5 dager senere . 

Presis kl. 21.00 ble dette årets siste møte i 
Schafteløkken hevet, og da sto 33 medlemmers 
na.vn samt l gjest innskrevet i protokollen. 

MØTE NR. 2016 
Formannen startet møtet på Schafteløkken 
mandag 21/1-1991 kl.19.45 med gode 
nyttårsønsker til de fremmøtte. Referat ble lest 
og godtatt og det ble foretatt 2 
medlemsopptagelser og kunngjort hele 4 
anmeldelser. En vinner av protokolltrekningen 
ble også kåret før kveldens hovedpost tok til. 

Postverkets Johan Segelsten redegjorde 
for Postverkets planerfor 350-årsjubileeti 1997 
- så langt iallefall konturene av denne feiring 
fremstår idag. Kabalen er såvidt utlagt, for en 
kabal ville se·gelsten ha oss til å forstå at et slikt 
arrangement er. Han sto sågar med kortene i 
hånden og berettet om storstilte planer for en 
landsdekkende markering som i tid faktisk vil 
strekke seg over hele kalenderåret - i motsetning 
til en beskjeden ramme man hadde over feiringen 
i 1947. 

Vi fikk høre at når det gjelder selve 
frimerkeutstillingen , er Sjølystsenteret nærmest 
bestilt som arena. Forøvrig var det godt for 
filatelisterå høre at Norsk Filatelistforbund blir 
en offisiell samarbeidspartner for Postverket i 

mange av de forberedelser som skal gjøres de 
nærmeste årene . En egen arbeidsgruppe er under 
etablering. Når det gjelder frimerkene til jubileet, 
vil det selvsagt bli post-motiver som skal dominere 
- i tillegg til at også Trondheims 1000-Ars jubileum 
vil bli markert til samme tid. 

Diverse kulturelle arrangementer vil prege 
hele 1997, men her var selvsagt planene ennu 
noe diffuse. Endelig skal nevnes at Segelsten 
fremhevet hvor viktig han anså det var at Postens 
eget personale skulle motiveres for en grundig 
innsats gjennom hele feiringen. 

Under Eventuelt berettet Astri Nielsen om 
diverse festfilatelistiske utdelinger som ble foretatt 
på julemøtet 1. desember 1990. "Det Gyldne 
Posthorn" feiret 100 år - og i den anledning ble 
Sven Andersen fremkalt for å utnevnes til 
Kommandør. Vel fortjent etter sin 10-års 

· formannstid i OFK. 
Brystdekorasjoner i fonn av "Glade Gauker" 

ble påhengt Per Owren Habberstad, Per Lømo 
og Finn Nordrum. Eneste 25-årsjubilant tilstede 
var Hans Enger - som følgelig fikk sin nål. 

Klokken var blitt 20.35 da møtets offisielle 
del ble avsluttet, forøvrig med 31 medlemmerog 
1 gjest innskrevet i protokollen. 
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MØTE NR. 2017 
Møtet startet på Schafteløkken mandag 4(2-1991 
kl. 19.40 med at formannen leste Norsk 
Filatelistforbunds brev til klubbene vedrørende 
den sak som nå verserer angående svindel
etterforskning om norske bypostobjekter. 

Kveldens hovedpost var nok imøtesett med 
spenning av de erfarne såvel de potensielle 
utstillingssamlere. Paul H. Jensen kåserte over 
emnet "Hvordan bedømmes posthlstoriske 
samlinger?" 

Som den erfarne dommer Jensen er i norsk 
og internasjonal filateli, var det interessant å få 
innsikt i hvordan jurymedlemmer skal og bør 
tenke om oppbygging og presentasjon av en 
samling. Alt selvsagt i henhold til det regelverk 
ogderetningslinjersom til enhver tid er bestemt. 

Referat fra foregående møte ble Jest og 
vedtatt, det ble foretatt 3 i tallet av både 
medlemsopptagelser og-anmeldelser, mens det 
som vanlig også ble trukket ut en blokk.vinner. 
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Eksempel pcJ ferdig utfylt bedømmelsesskjema i klassen for posthistorie. 
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Vi ble vist via plansjer en rekke vesentlige 
forhold som en ambisiøs utstiller må merke seg, 
spesielt det at utstiller gjeme viser kun utdrag av 
en større samling, at beskrivelser er i samsvar 
med hva som faktisk vises samt at gjentagelser 
av mer eller mindre like ting IKKE er populært 
hos dommere. 

Poengskala, medaljeskala og kvalifika~jons
krav for forskjellige typer utstillinger ble også 
greit gjennomgått. 

MØTE NR.2018 

OFK's medlemsmøte nr.2018 ble noe forsinket 
innledet kl.19.50 mandag 18/2-1991 i 
Schafteløkkens lokaler. Referat fra foregående 
møte ble lest og godtatt, en lykkelig Trygve 
Sommerfeldt ble trukket ut som blokkvinner og 
det ble gjort 3 opptagelse av nye medlemmer 
samt kunngjort 2 søknader om medlemsskap. 

Eventueltposten ble skjøvet frem denne 
kvelden. Der fortalte Per Widerøe om diverse 
Is; ael-brev som var tilgjengelig for spesielt 
interesserte, Karl A.Thesen etterlyste en gjenglemt 
konvolutt med frimerker og Sven Andersen 
orienterte om arbeidskomiteen som i Postverkets 
og Forbundets regi er nedsatt for å ta seg av 
oppgaver i forbindelse med kommende Frimerkets 
Dag-arrangementer. Sven etterlyste også flere 
utstillere til årets FILOS-91 i Konserthuset. 

50% av Norgeskatalogkomiteen var nå på 
plass og kveldens hovedpost tok til med Ame 
Thune-Larsens orientering om komiteens arbeid 
i forbindelse med den årlige utgivelsen av 
Norgeskatalogen, en kontinuerlig og omfattende 
prosess for stadig å holde i hevd det gode og 
internasjonalt anerkjente produkt som katalogen 
er. 

Stadig fornyelse er et mål, fikk vi høre , 
uten at tidligere innhold nødvendigvis skulle 
være skadelidende. Men alle skulle bare være 
klar over at dette er et produksjonsteknisk og 
økonomisk meget komplisert puslespill. 
Forsamlingen unnlot ikke å vise komiteen stor 
anerkjennelse og respekt hvordan dette puslespill 
til nå er lagt! Den store nyhet i sis te utgave. 
Peer-Christian Ånensens artikkel om norske 

En meget lydhør forsamling deltok ivrig 
med spørsmål og diskusjoner etter Jensens 
redegjørelser. Rett og rimelig er det vel at mange 
forhold som går på bedømmelse av samlinger er 
gjenstand for kontinuerlig oppmerksomhet. 

Under Eventuelt ble det minnet om de 
fastsatte byttemøter på Schafteløkken før møtet 
ble hevet kl. 20.55. 37 medlemmers navn sto da 
i protokollen. 

ståltrykk.merker. ble forøvrig fremhevet som 
spesiell betydningsfull for studier av et felt som 
får stadig større oppmerksomhet i samlerkretser. 

Arne J.Bay satt ved Ame Thune-Larsens 
side og bidro med tanker og svar på spørsmål i 
den etterfølgende og engasjerte samtale om 
komitearbeidet og om katalogens plass i den 
filatelistiske verden. 

35 medlemmer hadde signert protokolJen 
da møtet sluttet sin offisielle del kl. 21 .20 
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DET FØRSTE 
CHRISTIANIA-STEMPEL 
AV ARNE J. BAY 

Norge var sent ute med åta i bruk poststempler. Først med 
virkning fra 1.1.1846 ble postkontorene i Bergen og Drammen 
pålagt å stemple brev til utlandet. Den norske regjering bestilte 
da poststempler til disse stedene hos gravør Buntzen i Danmark. 
Før denne stempelleveringen var det levert to datostempler til 
Christiania postkontor. Det var nemlig bestemt at alle brev til 
utlandet fra dette postkontoret skulle datostemples fra 1.1.1845. 

Det ble da levert to stempler, et 
åttekantet og et rundt. Det er 
sar;msynlig at de to stemplene 
ble levert i slutten av desember 
1844 eller begynnelsen av januar 
1845. Den nøyaktige dato er ikke 
kjent, og det er heller ikke 
gravøren av stemplene. Men det 
er sannsynlig at det var gravør 
Buntzen som leverte dem, 
ettersom han bare noen måneder 
senere leverte datostempler til 
Bergen og Drammen. Likheten 
mellom de runde stemplene er 

også påfallende (111.1). 
Ved avstemplingen i 

Christiania ble det benyttet rød 
stempelfarve frem til midten av 
februar 1847. I tidenfrem tilmai 
1845 ble stemplene ved 
Christiania postkontor slått på 
brevets bakside, men fra juni 
1845 vanligvis på brevets 
forside. 

Det første norske post
stempel er det åttekantede 
Christiania-stempelet. Det er 
kjent på brev til utlandet, og 

Ill.I . De første stempler til Christiania, Bergen og Drammen 
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første kjente dato er 7.1.1845. 
Fådagersenere, 10.1.1845, 

24.1.1845 (lll.2)og 31.1.1845 
kjennes også stempelet brukt, 
og alle disse avtrykk er på brevets 
bakside. 

Det skulle gå flere måneder 
før stempelet igjen dukket opp. 
Det er registrert ett avtrykk 
23.9.1845 og flere 3.10.1845, 
denne gang på brevets forside. 
(111.3). 

111.2. Christiania i rødt slått 24.1.1845 på baksiden av brev til Sverige. 
Prefrimbrev til Sverige er meget sjeldne. 
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Fra I.januar 1849skullealle 
innenlandsbrev stemples, og da 
Christiania postkontor bare 
hadde fått utlevert ett rundt steds
s tempel, ble det åttekantede tatt 
frem igjen, slik at to post-

ekspeditører kunne foreta 
stemplingen på samme tid. 

Avtrykk av stempel~t er kjent 
i perioden 2.2.1849 til 9.2.1849. 
(111.4 - 7). Stempelfarven er blå. 
Etter hvert fikk Christiania flere 

ll/.3 . Delvis betalt brev fra Christiania 3.10.1845 over Strømstad til London . 

ll/.4. Ubetalt brev til Bergen stemplet Christiania 2. 2. 1849 . 
Po/10 8 skill. over 20 mil+ 1 skill. i bærepenger. 
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rundstempler, og det åttekantede 
blir borte. 

Det dukker imidlertid opp 
igjen sporadisk bl.a. 10.9.1849, 
(111.8) 14.6.1850 og 21.10.1850 

Den 31.3.1854 må ha vært 

en spesiell dag, for nå kommer 
det åttekantede stempelet atter 
frem, men denne gang med 
mindre årstall (111.9). Alle brev 
fra 1849til 1854harblåavtrykk, 
men det er også kjent sorte 

/ 

,V 

ll/.5. Portofri sak stemplet Christiania 5.2.1849 til Christianssand 

l/1.6. Ubetalt brev fra Christiania 6.2.1849, gått med båtposten nordover til Tromsø. hvor det 
ca.tre uker etter er ankomststemplet 1.3.1849 og videresendt til Vesterålen. 
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avtrykk, bl.a. 4.4.1856 (111.10). 
Det siste kjente avtrykk er 

uten årstall 18.3, men året er 

sannsynlig at det bare er blitt 
benyttet som reservestempel. 

Det åttekantede Christiania-
1857. De siste årene stempelet stempelet er blant de aller mest 
har vært i bruk er det mest ettertraktede, og Norgeskata-

111.7. Portofri sak stemplet Christiania 9.2.1849 til Tromsø. 

-;' 
----~ / 

) 

~ 

Jl/.8. Betalt brev sendtfra Christiania 10.9.1849 til KragereJ. 
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logen 1991 priser utenlands
brev med røde avtrykk fra 1845 
til 40.000 kr. Blå avtrykk fra 
1849 på utenlandsbrev står i 
20.000 kr, mens innenlandsbrev 

/ 

fra samme tid er verdsatt til 4-
5000 kr. 

Kilder: Utstillingskatalog OSW-86 
Nordisk Filatelistisk Tidsslcrift manl990 
Norgeskatalogen 1991 

Ill.9. Ubetalt brev stemplet Christiania 31.3.1854 med lite dr stall. 

Ill.JO. Betalt trykksak stemplet Christiania type 1 og /Vb 4.4.1856 i sort 
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NY BYTTELEDER I OFK 

En av vårens glade nyheter må 
man kunne kalle det at klubben 
har lykkes i å få tak i ny bytteleder 
frahøsten av. Han vil bli behørig 
presentert her i INFO, så følg 
med, i neste nummer! 

Allerede nå vil imidlertid 
redaksjonen henstille sterkt til 
medlemmene om å sette opp 
utvalgshefter til denne 
virksomheten. Det er jo oss alle 
det kommer an på om vi skal 
klåte å vekke til liv igjen denne 
tradisjonsrike og hyggelige 
aktivitet. 

En bønn i starten: V ær litt 
kritisk med kvaliteten på 
monterte objekter - sett iallefall 
ikke opp ødelagte, billige merker. 
Billige merker med maskin
stempler vil også bli vanskelig å 
selge! 

Vi henstiller også til at man 
priser alle objekter i forhold til 
kvalitet, både merke- og stempel
kvalitet blir jo nå ganske nøye 
vurdert av de fleste kjøpere. 

Følger alle disse enkle regler, 
ja da blir alt så mye greiere for 
både bytteleder, kjøper og selger. 
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Dette må for all del ikke skremme 
noen fra å lage utvalgshefter -
spør i klubben hvis du vil ha 
videre råd! 

Praktiske råd om merking 
av hefter, omfang på innleverte 
lotter, oppgjørsformer etc, vil 
bytteleder informere om så snart 
han kommer igang. 

Så ønsker vi lykke til for 
alle: klubben, bytteleder, kjøper 
og selger. Glem bare ikke at vi 
alle må bidra med noe for at 
OFK igjen skal få fart på denne 
miljøskapende virksomhet. La 
sommer-regnet inspirere deg til 
et nyttig produkt! 

T.W. 

I BYTTEØNSKER 

Samler Olympiske Leker, men har frimerker 
med alle slags sportsmotiv å bytte med . 
ALEKSANDER POPOVICH, VOJVODE 
STEPE 251/26, 11000 BELGRADE, 
YUGOSLAVIA 

Søker Norge stpl., tilbyr Berlin/Bund stpl. 
HERBERT GOHLISCH, 
SCHUCKERDAMM 316, 
D-1000 BERLIN 13 

Søker Norge stpl. fra Mi. nr. 500 til idag. 
tilbyr Berlin/Bund. G.M.BADOINO, 
KIRCHKRANZ 4, W-D-6440 BEBRA 



SØKNADER OM TILDELING 
FU NORWEl•FONDET 

Som kjent ble det på Norsk Filatelistforbunds landsmøte i Stavanger 13. 
juni 1981 vedtatt å opprette et fond til alminnelig fremme av filatelien. 

Grunnkapitalen i fondet, heretter kalt NORWEX-FONDET, var ved oppret
telsen kr. l .000.000,-. 

Etter fondsstatuettene, som nå er utarbeidet, skal fondets midler forvaltes 
av et fondsstyre bestående av 5 personer, 3 representanter for filateliste
ne og 2 for Postverket. Filatelistenes representanter er oppnevnt av for
bundsstyret. Alle fondsstyrets medlemmer oppnevnes for 4 år av gangen. 

Formålet med fondet er: 
-- å fremme frimerkesamling som hobby og meningsfylt fritidsaktivitet, 
- å fremme studiet av Norges frimerkeutgaver, poststempler og andre fi-

latelistika, samt Norges Posthistorie. 

Avkastning av fondet skal hvert år deles ut til filatelifremmende formål, slik 
disse defineres ovenfor. Midlene skal deles ut etter søknad, men kan også 
deles ut etter innstilling fra fondsstyret. Utdeling skjedde første gong i 
1982. 

Følgende kan søke om tildeling fra fondet: 
A Frimerkeklubb tilsluttet Norsk Filatelistforbund 
B Frimerkeklubber og grupper utenfor NF. 
C Enkeltpersoner og grupper som driver studier og arbeider, som etter 

Fondsstyrets vurdering er til gagn for norsk filateli og posthistorie, eller 
for frimerkesamling som hobby og meningsfylt fritidsaktivitet. 

Søknadene skal være skriftlige og sendes til NORWEX-FONDETs sekretari
at. Alle søknader skal være begrunnet, og søkeren skal oppgi størrelsen 
på det beløp det søkes om. 

Søknadsfristen settes til 31. mai 1991. 

Tildelingene fra fondet skol i størst mulig utstrekning skje i tilknytning til Fri
merkets Dag. Alle tildelinger fro fondet skol offentliggjøres en gong i året. 

Fondsstotuttene understreker at grunnkapitalen i fondet ikke kan berøres 
uten godkjennelse fro NFs landsmøte, der slikt vedtok krever 2/3 flertall. 

Søknader om tildeling fro NORWEX-FONDET bør være skrevet på maskin 
og skol stiles til NORWEX-FONDET, Sekretariatet, Postboks 875 Sentrum, 
0 l 04 OSLO l . Det er en fordel å være tidlig ute med søknaden. 

STYRET I NORWEX-FONDET 
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